


Všem občanům naší obce přejeme hodně zdraví, 

trpělivosti a pochopení pro stávající situaci. Samozřejmě mimo 

to přejeme všem krásné jaro, hodně sluníčka, na které se vždy 

po zimě tolik těšíme a co nejčasnější zrušení všech omezení, 

abychom se mohli opět setkávat bez omezení.  
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Slovo starosty  

Vážení spoluobčané, v následujících řádcích vás stručně seznámím s tím, co je za námi i co nás v 

nejbližší době čeká.  

Máme za sebou asi nesmutnější předjaří a začátek jara, jaké ani ti nejstarší pamětníci nepamatují. 

Opatření, která jsou vzhledem k rozšíření pandemie koronaviru zavedena, nemají v historii lidstva 

obdoby. O všech jejich důsledcích slýcháte dnes a denně, pr oto vás nechci dalšími neradostnými 

zprávami dále zatěžovat. Pandemie ovlivnila i chod obce, proto jsme maximálně omezili setkávání 

mezi sebou i s obyvateli, abychom se co nejvíce chovali ve smyslu karanténních opatření. Na dveřích 

OÚ jsou vyvěšeny kontakt y na starostu i místostarostu, na které se můžete v případě potřeby obrátit.  

Začnu naší iniciativou, která se týká informování obyvatel pomocí aplikace WhatsApp. S rozšířením 

používání chytrých telefonů nás napadlo zasílat informace, které hlásíme veřejný m obecním 

rozhlasem prostřednictvím této aplikace. Často se stává, že hlášení obecního rozhlasu občané 

nezaslechnou. Aby se informace dostal y k co největšímu možnému počtu lidí, můžeme zaslat lidem, 

kteří nám poskytli telefonní číslo text hlášení i na jeji ch mobilní telefon. Zasíláme pouze text hlášení 

obecního úřadu, nic jiného. V případě zájmu o příjem hlášení odešlete SMS na telefon: 601 524 541 . 

Pak budete zařazení do WhatsApp skupiny "Obec Kosice" a bude vám tam chodit text hlášení.  

Parkoviště u hřbito va 

Po několika letech úvah se konečně realizuje parkovací plocha u kosického hřbitova. Potřeba 

parkoviště vyvstává především o vánočních svátcích, dušičkách apod. V prvním kroku bude vytvořena 

parkovací plocha s nájezdem z boku. Vjezd do parkoviště je tím trochu omezen, proto žádáme občany 

o shovívavost a opatrnost při vjíždění a vyjíždění. Vzhledem ke složitému procesu vyjádření a 

stanovisek dotčených orgánů (SÚS Královéhradeckého kraje, Policie ČR, stavební úřad) nebyl v tuto 

chvíli vytvořen nájezd ze sil nice. Jak budeme mít všechna povolení, napojíme parkovací plochu na 

přilehlou komunikaci, aby nájezd a výjezd byl co nejjednodušší.  

Parkování aut nad 3,5 t  

V současné chvíli máme zpracovanou studii osazení značek na příjezdových komunikacích do obce. 

Na zastupitelstvu byla tato studie jednomyslně odsouhlasena. Také s touto akcí je spojeno množství 

stanovisek dotčených subjektů. Na těch se momentálně intenzivně pracuje.  

 



Komunikace na Pazderně  

Byli jsme velmi potěšeni získáním dotace na opravu komunikace na Pazderně viz. obrázek.  

 

Komunikace je v této lokalitě ve velmi špatném stavu. V loňském roce byla podána žádost o dotaci na 

opravu. Ačkoliv nám loni bylo oznámeno, že jsme se nedostali mezi alokované projekty, přišla letos v 

únoru zpráva, že 75 % dotace nám byla nakonec přidělena. Na opravu jsme získali 1 831 000 Kč. Akce 

musí být dokončena do konce letošního roku.  

Oddělená kanalizace  

Akce oddělená kanaliza ce, včetně přípojek k jednotlivým nemovitostem, kterou připravujeme od 

loňského roku, bude zahájena v průběhu měsíce května. Jedná se pouze o první etapu - spodní část 

obce po bytovku u prodejny Hruška.  

Závěrem bych chtěl znovu poděkovat všem lidem, kteří  se podílejí na opatřeních k omezení šíření 

koronaviru i za dodržování režimových opatření. Do nastávajících dnů přeji pevné zdraví.  

 



Zasedání obecního zastupitelstva ze dne 27.1. 2020  

 Vzhledem k neutěšenému stavu asfaltového hřiště na návsi a tenisových kurtů v lokalitě "Za 

Kovárnou" se zastupitelstvo obce Kosice rozhodlo převést tyto pozemky a nemovitost na obec Kosice. 

Po získání od TJ Sokol Kosice bude výše uvedené zrekonstruováno.  Podmínkou pro převod je zápis 

tenisových kurtů do katastru nemovitostí. Zastupitelstvo projednalo a schválilo záměr vyjmout 

pozemky pod tenisovými kurty ze zemědělského půdního fondu, pak je možné je zapsat jako 

sportoviště do KN. Tyto kurty jsou doposud v e vlastnictví TJ Kosice. S  tím je spojeno také zaplacení 

zákonné daně.  

 Zastupitelstvo schválilo dodavatele služeb f. OSIGENO, která bude administrovat výběrová 

řízení na zakázky realizované v  obci Kosice.                                                                                                                    

Zastupitelstvo schvaluje podání žádosti o dotaci na úpravu česel na ČOV. Bude podána žádost 

o dotaci z dotačního titulu NPŽP -výzva č.4/2019: Vodovody a kanalizace.                                 

 Zasedání obecního zastupitelstva  ze dne 24. 2. 2020 
 

Zastupitelstvo schválilo předložený návrh řešení parkovací plochy u hřbitova. Vzhledem ke 

složitým administrativním krokům, zastupitelstvo schválilo jednodušší variantu zřízení parkovací 

plochy. Realizace začne na jaře. Po zajištění potřebných stanovisek bude v průběhu roku, plocha 

parkoviště následně napojena na přilehlou komunikaci.   

 Zastupitelstvo schválilo návrh technického řešení zákazu stání nákladních vozidel v  katastru 

obce dle předložené projektové dokumentace a pověřilo vedení obce k  jednání s příslušnými správními 

úřady. Tento bod byl již projednáván na zasedání zastupitelstva dne 5. 6. 2019. Bude řešeno 

dodatkovou tabulkou "Zóna zákazu stání" aut nad 3,5 t.                                                                                                                      

Rozpočtové opatření č. 1  bylo schváleno zastupitelstvem. 

Diskuze 

Předsedající informoval o získání dotace na opravu místní komunikace na Pazderně. Jedná se o akci 

"Obnova místních komunikací Obec Kosice" z programu Podpora rozvoje regionů 2019+.  

Zastupitel p. J Homola informoval o výhodné ceně plynu. Byl pověřen přípravou nové smlo uvy na 

dodávku plynu pro obec Kosice a MŠ Kosice.                                                                                                  

 



Klub seniorů  

Kamaráde Pepo! Tak začalo blahopřání napsané na opalovaném papíru a pokračovalo: „Dneska už Ti 

na Tvá vrátka, zaťukala sedmdesátka.“ A to je pravda, neboť v  neděli 17. listopadu se dožil 70 let pan 

Josef Škvrna. Po přípitku a blahopřání dostal od Klubu sen iorů dárkovou tašku plnou dobrot. N 

zatahovací stěně v  hospodě Pod lipami visel prapor Klubu seniorů a pan Zdeněk Volejník hrál na 

harmoniku. Zahrál oblíbené písničky pro oslavence – Okolo Hradce, Ta kosická chasa mladá a Ke 

Kosicům cesta dlouhá. Na vozemb ouch doprovázel Pepa Bešík. Spolu pak zahráli a zazpívali písně - 

Dakota, Montgomeri, které se každému líbí. Paní vedoucí Alenka Janďourková připravila obložené 

maso s americkými bramborami a všem velice chutnalo.  

Narozeniny Josefa Šimáka jsme oslavili o něco dříve a to 1. prosince. Po seniorské hymně a štamprličce 

jsme dostali klobásy, které byly delší, než jak se říká „od Šumavy k  Tatrám. A i chuťovky korbáčky byly 

výborné. Tentokrát jsme si popovídali o starých hokejových hráčích, kteří byli v  reprezentaci. Byli to 

hvězdy jako Boža Modrý  brankář, Sláma, Gut obránci, Zábrodský, Šťovík, Konopásek v  útoku. 

Vzpomínali jsme i na ty mladší. Na Jiříka Nedomanského, Holíka, Nadrchala, Haška a i na Jágra. Bylo by 

jich jistě více, ale to bychom tam seděli ještě dn es. 

V neděli 29. prosince 2019 uspořádal Klub seniorů spolu s  Obecním úřadem Kosice Silvestrovskou 

zábavu pro dříve narozené a jejich příznivce. Od 17 hodin se pomalu scházeli senioři a byla připravena 

malá dechová hudba Mirka Vejvody v  podání dvou saxofon ů, trubky, bicí a na harmoniku a zpěv 

provázel pan Zdeněk Volejník.  Celý večer hráli známé písničky, při kterých se účastníci dobře bavili a 

někteří si i zatancovali. K  pohoštění byly připraveny švédské stoly, kde si každý vybral dobroty podle 

své chuti . Pan Pavel Košťál nás o přestávce zabavil hrou „Co je to?“ Poslal nám různé předměty a my 

měli hádat, na co se používají. Většina předmětů byla z  lékařského prostředí. Tyto věci přivezl MUDr. 

Vláďa Brzek. Přivítal nás také starosta obce pan Ernest Kúr spolu s místostarostou panem Liborem 

Daškem. Popřáli nám do dalších let hodně zdraví. Přesně ve 22 hodin po odbití 12 úderů na činelech 

pro nás byla půlnoc a my si zazpívali státní hymnu.  Nechyběl přípitek se šampaňským na zdraví všech 

a každý účastník přál vše m přítomným podáním ruky a polibkem žen na štěstí a spokojenost v příštím 

roce a spokojenost v  životě. Po tomto přání až do půlnoci hrála hudba , ale pro nás dříve narozené toho 

bylo dost a pomalu jsme se začali rozcházet  domů. Této akce se zúčastnilo okolo  35 lidí, což je dobré a 

doufáme, že příště bude větší účast.  



V neděli 12. ledna 2020 se před 76 lety narodil Jirka Janďourek a proto se sešel celý Klub seniorů. Po 

přípitku a seniorské hymně mu všichni přáli hodně zdraví, štěstí a spokojenost. Paní vedouc í Alena 

Janďourková přinesla obložený talíř, který všem přišel k  chuti. Dále jsme dostali ještě nějaký doping a 

dodrželi jsme i zavírací hodinu za což byla paní Alenka ráda.  

A opět je neděle 19. ledna 2020 a zase je co slavit. Náš člen a bowlingový mistr p an Pepa Bešík slaví 

své narozeniny. Po štamprličce a seniorské hymně jsme dostali na stůl ovar, který Pepa připravil  doma. 

Bylo toho hodně, že se to ani nesnědlo. Každý si mohl dát kousek srdce, jazyka, tlustší i libové maso a 

všechno bylo výborné. Nakonec  jsme mu zazpívali písničku „ Až nám bude sedm, sedmdesát sedm, 

sedmdesát sedm let.“  

Týden utekl jako voda a už se hlásí Zdeněk Volejník s  harmonikou. I on našel v  kalendáři svůj svátek a 

tak to s  námi pěkně oslavil. Štamprlička seniorská hymna zpívaná ve stoje je součástí každých narozenin 

i svátků a také blahopřání hodně zdraví a ať s  námi ještě dlouho chodí slavit tyto krásná životní jubilea. 

Na stůl nám paní Alenka Janďourková přinesla dobrou tlačenku a každý si pochutnal . Jak se říká, bylo 

to fajn.  



Nejsou narozeniny jako narozeniny a tyto byly i s  odchodem do důchodu. To se povedlo Pepovi 

Kadavému, který je už také v  našem klubu. Dříve chodil mezi nás, ale teď je to oficiální. Dostal stanovy  

Klubu seniorů, které důkladně prostudoval. Dnes 2. února bylo od něho i něco dobrého co jsme ještě 

neměli a doplnil to chutnou jitrnicí. Štamprlička a hymna opět zněly lokálem a každý mu přál hlavně 

zdraví, štěstí a spokojenost v  dalším životě. O doping se postaral už důchodce majitel Stavoky pan 

Václav Bareš, který s námi poseděl v  přátelském rozhovoru.  

V současné době se díky k oronaviru nemůžeme v  naší hospůdce scházet, ale bereme to jako velkou 

nutnost, abychom ve zdraví prožili další léta a s  chutí se  potom  dali zase dohromady.   

                                                                                                                           Václav Rychnovský  st. 

MS Cidlina  

Myslivecké sdružení pokračovalo ke konci roku s lovy a náš druhý hon s  názvem „Poslední leč“ se 

uskutečnil 7. prosince 2019. Sraz byl v  Měníku na myslivecké chatě, kde se sešlo 21 našich myslivců, 6 

hostů a 5 honců se psy. Ráno jsme dostali gulášovou polév ku a na nástupu nám opět zatroubil Martin 

Paško. Odjelo se na Chrástku pod Lhotku, kde byla postřelena bachyně. Štěstí bylo, že se dostřelila 

v lese za konírnou v  Měníku. Jedno sele uteklo, ostatní z  rákosu nevyběhl a. Další zastávkou byla 

Kvočna, kde žádný  divočák nebyl, ulovil se jen jeden zajíc. Chtěli jsme jich slovit více, ale v  kruhu 

s mokrou svazenkou žádný nebyl. Po obestoupení rákosu, kde bylo vypuštěno asi 40 kohoutů se jich 

slovilo  36 a jeden kohout královský. Po svačině se jelo na Račana, kde by lo dost divočáků, ale k  naší 

smůle byl uloven jen jeden asi 70 kg. Ostatní nám opět utekli. Pokračovali jsme za konírnu. Tím naše 

„Poslední leč“ skončila.Po výřadu, kde byli dva divočáci, dostali střelci zálomek a gratulaci od předsedy 

MS Milana Ornsta. By li to pan Baudyš – host a Bohouš Kloz ml..  Potom jsme se odebrali do myslivny, 

kde byl výborný oběd, maso 

z divočáka, knedlík a červené zelí, 

později byly řízky z  divočáka 

s chlebem a okurkou a dobroty ke 

kávě. Na stoly byly dány losy, 

každý si vybral a z aplatil 5 Kč. 

V tombole bylo 50 cen. Ze zvěřiny 

jedna daněla, jedna srna, dva 

zajíci, 10 bažantů a ještě další 

ceny. Danělu, kterou přivezl  



Martin Paško vyhrál Bohouš Kloz  ml.  a srnu Lukáš Kaminský. Po skončení tomboly začal „Zaječí soud“ 

v dobrém a veselém mysliveckém duchu. Předsedou soudu Pavlem Peřinou bylo odsouzeno asi 14 

myslivců. Na začátku soudu ještě přečetl stará moudra:   

Chceš – li být šťastný jeden den – 
opij se 

Chceš – li být šťastný jeden týden – 
zabij prase 

Chceš – li být šťastný jeden rok – 
ožeň se 

Chceš – li být šťastný celý život – 
važ si přírody a staň se myslivcem.  

Příroda neslouží myslivcům – 
myslivci slouží přírodě.  

Po soudu pokračovala společenská d ebata všech myslivců i žen, které byly přítomny.  

V neděli 8. prosince a 15. prosince se prodávaly na našem políčku vánoční stromky. Borovice za 150 Kč 

a smrk za 120 Kč. Valník nařezaných stromků se přivezl z prořezávky u rozhledny z  Kosic. 

Rok 2020 

V novém roce se uskutečnila první naháňka na černou zvěř (prasata) a docela se nám dařilo. Na honu 

11. ledna bylo pozváno i několik hostů. Sraz byl na chatě v  Měníku v  8 hodin. Sešlo se 14 domácích 

myslivců a 12 hostů, pět honců se dvěma psy. Hned po nástupu se odjelo do Chrástku, kde bylo 

nezvykle dost divočáků a pět se podařilo ulovit. Střelci se činili. Pan Ešner 2 kusy, host pan Souček 1 

kus, pan Ornst Milan 1 kus, host pan Halda 1 kus. Dále se odjelo za konírnu v  Měníku, kde naše radost 

z úlovku pokračovala.  Divočáka ulovili hosté J. Halda 1 kus, Souček 1 kus, Bohouš Kloz ml. 1 kus a malé 

sele Fr. Věříš. Ještě jsme měli 

chuť na les Bor, ale tam žádný 

divočák nebyl. Jelo se na chatu, 

kde byl výřad na něm 9 ks 

černé zvěře, což se jen tak 

hned nepovede. Každý lo vec 

černé zvěře dostal na klobouk 

zálomek od předsedy MS 

Milana Ornsta a celý večer 

proběhl v dobré atmosféře a radosti z úlovku. 



Ve středu 29. ledna 2020 jsme měli naplánovaný hon na bažanta v  lese Luhy, kde se sešlo 33 lovců 

včetně tří z Německa, 20 honců s  12 ti psy. Ráno dostal každý polévku s  rohlíkem, kdo chtěl, mohl si 

dát kávu, kofolu a jiné nealko pití. 

Po nástupu, na které m nám 

zatroubil Martin Paško, vedoucí 

honu pan Herčík rozdělil střelce. 

První řada šla na záštity a druhá do 

leče. Ti starší a méně chodící  

nechal pan Herčík vždy na kraji a za 

to jsme ho chválili. Bažantů bylo 

dost a tak se v  lečích ulovilo: 1 leč 

– 106 kusů, 2 leč - 54 kusů, 3 leč – 

32 kusů, 4 leč – 28 kusů a 5 leč – 72 

kusů. Po druhé leči byla svačina. 

Bylo teplé uzené. Po poslední leči 

se šlo hned na výřad, kde bylo 292 

kusů, z toho 138 kohoutů a 154 

slepic. Každý lovec dostal kohouta 

a slepici zdarma a dále si mohl 

přikoupit kohouta za 50 Kč a slepici 

za 40 Kč. Po celý den nám troubil 

Martin Paško. Pak se šlo na chatu, 

kde byl oběd a dále dobroty, které MS připravil společně s  kuchařkami. Všechno bylo výborné, každý 

si to pochvaloval.  

Po dvě soboty 22. a  29. února 2020se konaly brigády MS v  lese Luhy. Vyráběly se krmítka pro koroptve, 

krmelce pro zajíce i srnčí zvěř a opravovali jsme oplocení u zakomorovaných bažantů. Na tyto akce 

přišlo dvakrát po 20 myslivcích. Dále jsme měli mít brigádu na sázení strom ků v lese Strášov, kde loňská 

výsadba skoro celá uschla, ale už nám to nevyšlo. Přišlo nařízení vlády, kdy v  celé republice začal zákaz 

scházení více jak 30 osob a nás chodí více. Škoda toho, ale zákeřný koronavirus zhatil více akcí, tak se 

snad sejdeme ve  zdraví na této akci na podzim.  

                                                                                                                                           Václav Rychnovský st.                                                        



Šiju, šiješ, šijeme …  
 

Máte doma šicí stroj? Tak to se jistě v těchto dnech u vás doma ozývá jeho 

monotónní vrčení. Šijí se bavlněné roušky. Neuvěřitelná akce! Koronavirus poznamenal nás 

všechny a změnil běh našich životů. Nedostatek zdravotnického materiálu, zejména roušek, 

donutil většinu žen k rozstříhání bavlněných tkanin 

všeho druhu a šití těchto ochranných pomůcek.  

Mám velký respekt k těm ženám, které 

s obrovským nasazením zasedly k šicím strojům hned 

v prvních dnech, kdy se nákaza objevila v České 

republice a bylo jasné, že se dříve či později dotkne 

nás všech. Roušky od těchto švadlenek putovaly do 

všech domácností v Kosicích a chrání naše zdraví už několik 

týdnů. Na pomoc druhých jsme se ale nemohly do 

nekonečna spoléhat, takže jsme za šicí stroj zasedly i my 

ostatní, co nejsme třebas tak zručné švadlenky, ale máme 

strach o své blízké a neváháme tedy obětovat čas na 

navlékání jehly, navíjení spodní nitě a zkoušení dalších střihů, 

které na nás denně vyskakují na internetu.  

Ono to šití v podání profesionálů 

vypadá jednoduše, ale realita – jak to tak bývá 

– je jiná. Látka je nepoddajná, jehla poskakuje 

a nit se trhá…. Ale nakonec sláva, rouška je na 

světě! S každým dalším kouskem se ale 

zlepšujeme a dnes kolem sebe vidím spoustu 

žen, které již nešijí jen pro sebe a svou rodinu, 

ale posílají své výtvory do různých zařízení a organizací, kde je nedostatek roušek stále 

velkým problémem. 

 Tak ať vám to jde „od stroje“, švadlenky! A všem nám přeji, ať ty roušky už brzy 

nepotřebujeme… 

Kamila Homolová 



Morana 2019  

Poslední den v  roce, dopoledne v  9,30 hodin jsme měli sraz před hasičskou zbrojnicí, abychom se prošli 

do Luhů v  tradičním pochodu k  Moraně. Počasí 

nám přálo, bylo hezky sluníčko, a tak se sešlo 

hodně občanů z  Kosic a okolí. Před tím, než jsme 

vyšli jsme pořídili celkové foto, abychom měli 

připomínku na naši účast až si za čas 

vzpomeneme na dění v  naší obci. Celý průvod se 

dal do pohybu a na cestu jsme se vezli, jako 

pokaždé, svaření víno a pro děti horký čaj, aby se 

nám lépe šlapalo. P o několika zastávkách, 

abychom upili něco z  našich zásob, jsme dorazili 

na křižovatku u mlýna. Zde se tradičně setkáváme 

s ostatními účastníky pochodu, ať už z  Mlékosrb, 

nebo z Písku. Všichni po občerstvení jsme 

pokračovali dál na hájovnu do Luhů. Zde jsme  měli 

připravené občerstvení, které tentokrát připadlo 

na nás kosičáky. Vynikající bramborovou polévku 

nám připravil pan Michal Donát. O výdej se 

postarali hasiči, členové zastupitelstva, a nakonec i Michal 

Donát, kteří se postupně u výdeje prostřídali. Na  sále 

v přilehlé budově se sešlo několik muzikantů, a tak kdo chtěl, 

mohl si jít poslechnout pěknou písničku, zazpívat si, nebo si 

i zatančit. Chvíli po třinácté hodině se lidé postupně začali 

rozcházet do svých domovů, aby si odpočinuly po pěkné 

procházce  a pomalu se připravili na silvestrovské oslavy.  

Vladimír Brzek  

 



96. hasičský bál  

V pátek 14. února se už po šestadevadesáté v  Kosicích konal hasičský bál. Na letošní ročník se nám 

podařilo zajistit kapelu Svižná těla z  Libčan a dovolím si říct, že to byla dobrá volba. Téměř stovka hostů 

se dobře bavila.  

Samozřejmou součástí našich ple sů je i tombola. A ta, jak se běžně uvádí na plakátech, bývá bohatá. 

Ta letošní taková opravdu byla. Většinu z  téměř dvou set padesáti cen měli účastníci možnost vyhrát 

zakoupením oblíbených „ruliček“, deset nejzajímavějších výher, jako například sud piva,  divoké prase, 

vrtačku, láhev kvalitního alkoholu apod., si odnesli majitelé vylosovaných vstupenek.  

Celý večer nebylo plno jen na tanečním parketu, ale i u baru. Byl to určitě „záběr“, ale rodina 

Janďourkova to zvládla na jedničku a (až na výjimky �? ) i s úsměvem. Díky!!  

 



Snažíme se dělat ples hlavně proto, aby se lidé mohli sejít a společně se pobavit, proto držíme ceny jak 

vstupného (100 Kč v  předprodeji), tak i tomboly už dlouhá léta na stejné úrovni. Daří se nám to 

především díky sponzorům a všem, kteří ples podpoří darováním cen do tomboly, ale také díky nezištné 

práci členů sboru, kteří ples připravují a starají se o jeho zdárný průběh. Těm všem patří velké díky.

 

Několik momentek z  plesu najdete na www.kosice.cz  v sekci fotogalerie.  

Doufám, že příští rok se všichni sejdeme na devadesátém sedmém ročníku.  

Za sebe i za sbor dobrovolných hasičů Vám všem přeji především hodně zdraví.  

 

        Václav Bareš, starosta SDH Kosice 

Karneval  – ZRUŠENO!  
 

 
 14. března se měl v  obecní hospodě konat dětský karneval. Tak jako spousta jiných 

společenských akcí byl však zrušen z  důvodu nebezpečného šíření onemocnění způsobeného virem 

Covid-19. Byla to vlastně první společenská akce, která se  v naší vesnici rušila, protože opatření vlády 

bylo vydáno je n pár dní před tímto datem. V  té době jsme si ještě mysleli, že termín bude jen posunut 

a karneval si užijeme o pár týdnů později. Dnes je již jasné, že situace nebude  jednoduchá  mnohem 

déle, takže karnevalové masky můžeme prozatím odložit do skříní.  

Děti se ale na své převleky moc těšily a nebylo lehké jim vysvětlit důvody, proč nemůžou strávit 

veselé odpoledne se svými kamarády a zasoutěžit si v maskách o dobroty . Mnozí z  nás si tak udělali 

doma takové malé soukro mé karnevaly a věřím, že do her se zapojili i rodiče.  



Hrajte si, blbněte, smějte se a snažte si následující dny a týdny něčím milým zpestřit. Třeba 

pohledem na loňský karneval J 

Příští rok se budeme těšit na nápadité masky a spokojené tváře našich dětí, až se opět sejdeme 

ve společnosti pohádkových a filmových postav, zvířátek, pirátů a princezen. 

 
Kamila Homolová 

Milí čtenáři, 

na minulém zastupitelstvu  obce Kosice jsem dostal úkol napsat něco zajímavého ke konání festivalu Kosi na 

vsi v letošním roce (termín je plánován na sobotu 11.7.2020).  Již se jedná o 4.ročník této kulturní události! 

Celá akce je prakticky nachystána již od začátku roku 2020. Hudební program, ale i veškeré další doplňkové 

aktivity festivalu jsou, myslím, připraveny zase o něco lépe než při předchozím ročníku, který v absolutním 

čísle navštívilo cca 1000 spokojených návštěvníků.  Tato akce se již stala za tři poslední úspěšné ročníky 

takříkajíc “tradiční”.  A těší mě, že široko daleko se už o našem festivalu ví a má ty nejlepší reference. Usuzuji 

tak z toho, co se ke mně donese. Je až s podivem, že v tak malé obci dokážeme mít dvě tak velké akce, ano 

druhou akcí myslím tradiční Vrzáňovy Kosice, které se těší také nevídané návštěvnosti. Tyto akce nám v jistém 

smyslu závidí Chlumec s Bydžovem dohromady.  Pracují s úplně jinými rozpočty a veřejnými dotacemi, o 

kterých si my v Kosicích můžeme nechat jen zdát. Přes to, naše kosické kulturní podniky vyhrávají na plné 

čáře, jak v návštěvnosti,  tak v umělecké úrovni interpretů.  

 

Velký dík za pomoc při realizaci zdejších festivalů patří našim hasičům v čele s Liborem Daškem a Vendou 

Barešem. Díky zároveň patří celé obci Kosice, kde má i velké pochopení pro tyto festivaly p. starosta Ernest 

Kúr. Díky hasičům, představitelům  obce, významným sponzorům Martinu a Václavu Barešovi, ale i šikovným 

a hodným sousedům z Kosic, kteří jsou připraveni vždy pomoci, probíhaly přípravy našich festivalů vždy  



 

hladce a rychle. A věřte, že připravit takovou akci není vždy úplně snadné. Radost mi ale dělá, že všichni se 

snaží pomoci, prakticky bez nároku na honorář. Celá akce je díky vzájemné sousedské pomoci vlastně zalitá 

sluncem i přes to, že minulý ročník na “Kosech” vydatně pršelo, což trošku odradilo k návštěvě přespolní, ale 

o tom to je taky. Počasí si člověk dopředu nenaplánuje. 

 

Pro vaši informaci jsme na letošní ročník “Kosi na vsi” nachystali několik zajímavých kapel: Debbi, České srdce, 

Komunál a domácí KP58. Mnoho atrakcí pro děti, výborné občerstvení a vše co k dobrému festivalu patří!  

 

Bohužel však celý letošní 4. ročník festivalu, alespoň dle mého pocitu, leží trochu ve hvězdách, což je na 

základě toho, co se děje v tuto chvíli po celém světe, pochopitelné. Budeme však věřit, že nastalou situaci ve 

zdraví všichni překonáme. Pokud se ale letos festival z těchto důvodů konat nebude, bude mě to sice mrzet, 

ale plně si uvědomuji, že zdraví naše a našich blízkých je samozřejmě mnohem důležitější než naše kulturní 

akce, resp. než jakákoliv kulturní akce. 

 

V tomto období, které je z mnoha úhlů pohledu - makroekonomicky, geopoliticky, historicky atd. absolutně 

bezprecedentním, máme možnost se zamyslet nad tím, kam se tato globální společnost dostala. Budeme 

snad věřit, tak jak nám to předkládají oficiální místa a představitelé státu, že tento problém vlastně vznikl z 

uvařené polévky z jednoho nešťastného netopýra v dalekém Wuhanu. Tuto tezi bych nechtěl vůbec 

komentovat, nechť laskavý čtenář promine, nicméně díky této nevídané události, díky které se prakticky 

vypnuly všechny ekonomiky světa je čas se zamyslet nad tím, zda je dobře, že náš stát je závislý ne exportech 

ze zahraničí, např. dovozu roušek a respirátorů z Číny a na tom, aby naše země byla montovna zahraničních 

automobilek. Teď je čas udělat změnu, udělat to, co si myslím a říkám spousty let. Je třeba fungovat 

samostatně, nebýt závislý na druhých státech a jejich pomoci. Máme zde jedny z nejšikovnějších lidí v celé 

Evropě. Je třeba podporovat místní živnostníky, malé a střední podniky. Velké zahraniční korporace se v době 

krize stáhnou k sobě domů. My budeme ti poslední, o koho se budou chtít postarat. Kupujte české výrobky, 

začněte se zajímat o to, co se kde vyrobilo. Ano české výrobky budou možná o něco dražší, ale kvalitnější a 

podpoříte místní ekonomiku. Myslete, prosím, minimálně v následujících měsících na to, odkud je zboží, které 

kupujete. Preferujte prosím to české! Ekonomika to bude potřebovat i kvůli svému restartu!  

 

Na závěr bych chtěl poděkovat všem našim sousedům - především lékařům, zdravotním sestrám, lékárnicím, 

hasičům, představitelům obce, ale i personálu v obchodu s potravinami! Jejich obrovské nasazení a práce pro 

druhé v tomto období je hodná uznání! Děkujeme! 

Martin Klouček 
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Zdravá výživa  

V sobotu 25.1.2020 se v  Kosicích na sále místní hospody konal seminář o zdravé výživě. Celým 

odpolednem nás provázela Bc. Martina Jandová, která nám vysvětlila, jak si sestavit zdravý jídelníček, 

jak předejít chuti na sladké, jakému pečivu dát přednost a m noho dalšího.  

Měly jsme možnost ochutnat spoustu dobrot, které nám paní Jandová přichystala, např. tvarohový 

dort, cizrnový dort, lososovou roládu bez mouky, pomazánku z  červené řepy. Všechny recepty najdete 

na stránkách www.martina -jandova.cz .  

Na konci semináře proběhlo bioimpedanční vážení a zhodnocení výsledků. Jedná se o neinvazivní 

měření tělesného složení. Sleduje např. procento a hmotnost tělesného tuku, viscerální tuk a další.  

Získaly jsme mnoho novýc h poznatků o zdravé výživě a mnohokrát došlo i k  rušné diskusi. Nejvíce nás 

asi překvapilo množství cukru v  nápojích a alkoholu.  

Bylo to velmi příjemné odpoledne.                                                                                          Lucie Tichá  

 

Turnaj ve stolním tenis e 

Dne 1.2.2020 se uskutečnil v Kosicích již osmý ročník amat érského turnaje,  který poř ádali jako 

každý rok p an Milan Pražák a pan Michal Donát.  Turnaje se zúčastnilo 29 hráčů.  Celý turnaj se konal v 

Obecní hospodě pod Lipami.  Zápasy se odehrá valy ve čtyřech skupinách , ze kterých postoupili vždy 

čtyři nejlepší hráči.  Dále pak vše  pokračovalo vyřazovacím pavoukem.  Vítězem se stal  pan Vích. Chtěli 

bychom poděkovat všem sponzorům a obecnímu úřadu za poskytnutí sálu.  Děkujeme paní hostinské 

za vzornou obsluhu.  Těšíme se za rok na další ročník,  který chceme pojmout jako za starých časů pouze 

s amatérskými účast níky. 

















T́̌́̌́ echniky zdobenı vajec naprıc historiı  
 

 
H́̌́̌́̌́́ istorie vajıcek, kterou spolupısı Velikonoce, prımo souvisı i s  b́ arvenım vajec. 
Ḱ̊̌́́́́̌̌̌ olednıkum se jiz od pradavna nabızela obarvena vajıcka. Vzdy nesla nejakou 
b́́̌̌́ arvu nebo specificke zdobenı opet jako urcity symbol.  

Historie kraslice  
Ṕ́́̌ rvnı barvena vajıcka, kraslice ,̌  nesla cervenou barvu. Červená  p̌ restavovala 
ś̌́̌́́̌́̌́ ymboliku krve, ktera prinası sılu obnovy zivota a probouzenı prırody. Odtud 
ṕ́́̌̌́̌̌́́́́̌ ochazı i nazev kraslice, protoze drıvejsı vyznam slova krasny predstavoval 
č ervenou.  

Obarvená	vejce  ś̌̌̌́̌́́ e datujı az do roku 2500 pred nasım letopoctem, kdy byla davan a 
d́ o hrobek ve starem Sumeru. V  C�̌́́̌́́ esku se nejstarsı nalezy cervenych kraslic datujı 
k roku 1030.  

Š́́ tejne oblıbena jako č́ ervena v́̌ ajıcka 	se stala  i ta ž̌ lute ń�́ abarvena. Zluta vejce byla 
p̌̌́ ripodobnovana ke ź latemu vejci  š́́̌́̌ tvorenı, ktere hmotne znazornovalo slunce.  

Ź́̌ dobenı vajıcek  
V́̌̌́̌ ajıcka se odjakziva nejen barvila, ale dıvky je opatrily š́ lozitymi ornamenty . 
V́̌́́̌́́̌̌́́́ ajıcko, ktere si neslo narocne zdobenı, bylo vzdy urcene konkretnımu 
ḱ olednık ovi. V ǒ́̌́́́́ rnamentech se totiz skryvalo sdelenı dıvky, ktera vejce zdobenım 
ǒ̌́ patrila. Predstavovalo jakysi dopis.  K ozdoben ı́  se bě̌ zně  použ́ ıvala vejce nejen 
š́ lepicı , ale i h́ usı,̌̌́́  krepelcı a jine.  

Ṕ̌̌́́̌́ o celem svete se zdobenı vajıcek vyvıjelo jinak. Z  j́ ednotlivych kraslic 
ṕ́́ ochazejıcıch z  r̊́́́́ uznych zemı je cıtit nadech historie  a	 ḱ ulturnı zvyklosti  d́ ane 
ž̌́́̌́́̌̌́ eme. Nejstarsı technikou, ktera je uzıvana takrka ve vsech zemı, je vosk. Narazit 
m̊̌ uzete i na v̌ yskrabo v́́̌́ anı skorapky kraslic , nebo na b́ atikovane kraslice  (́ kterym 
ś̌́ e u nas prezdıvalo straky).  

C�́ aste v  ď́̌̌́́ rıvejsıch dobach stalo i ṕ́ olepovanı 	v̌́́̌́ elikonocnıch vajıcek latkou (nebo 
j́̌́̌́́̌́̌ inymi tkaninami), prıpadne svatymi obrazky. Do vesnic se rozsırila zvyklost 
polepovat kraslice ś lamou nebo t́ ravou . N̊̌́ arazit muzete i na zdobenı z  kovový m 
d́ ratem. 

K ň̌́́̌́́́ ejnovejsım technikam patrı obtiskovanı 	 j́́̊ arnıch kvıtku 	 ǻ  ruznych travin na 
š́́̌̌́́̌́́̊ korapky vajıcka behem barvenı. Vajıcka se nedavala pouze kolednıkum, ale 
ž̌ avesovala se i na stromy, ne b̌̌́ o na vetvicky ve vaze.  

 





Velikonce, to je čas, kdy si dopřáváme něco dobrého za zub. Níže je pár sladkých receptů, 
které k tomuto svátku patří a pár receptů, pokud bychom si nevěděli rady s  vykoledovanými 
vajíčky. I když, letos jich bude asi méně. 
 
Mazanec s mandlovým posypem 
Suroviny: 155 g hladké mouky, 45 g cukru, 6 g droždí, 1 
vejce, 40 ml mléka, 62 g másla, 1 lžička rumu nebo 
vaječného likéru, citrónová kůra, špetka soli, 20 g 
rozinek, sekané mandle na posyp 
Postup: ze všech ingrediencí (kromě mandlí) 
vypracujte těsto bochánek pak nechte přibližně hodinu 
až dvě nakynout v teple (ve teplé troubě, zabalené v 
utěrce na topení apod.) Mazanec před pečením 
potřete vajíčkem, uprostřed ho nakrojte do typického 
křížku a posypte mandlemi. Pečte v troubě vyhřáté na 
170 až 180 stupňů Celsia do zhnědnutí a zkontrolujte 
špejlí, jestli je dost propečený.  
 
 

Jidášky se skořicí 
Suroviny: 155 g hladké mouky, 45 g cukru, 6 g droždí, 1 
vejce, 39 ml mléka, 62 g másla, 1 lžička rumu, 
citronová kůra, špetka soli, skořice nebo skořicový cukr 
na posyp 
Postup: zaděláme si těsto, ze kterého začneme válet 
dlouhé „nudle“ o průměru jednoho centimetru. 
Nasekáme na kratší kusy a zakroutíme z nich 
nejrůznější tvary - esíčka, uzly apod. Jidášky necháme 
nakynout na teplém místě, posypeme skořicí a krátce 
pečeme v troubě vyhřáté na 180 stupňů, dokud 
nezhnědnou.  
 

Kynutý velikonoční věnec 
Suroviny: 250 ml mléka, 120 g krupicového cukru, 33 g 
čerstvého droždí, 500 g hladké mouky, 1 sáček 
vanilkového cukru, špetka soli, 120 g másla, 2 žloutky, 
perlový cukr, 1 vejce + 1lžička mleté skořice na potření 
Postup: ve 100 ml vlažného mléka rozmícháme 1 lžíci 
cukru a rozdrobené droždí. Necháme na teplém místě 
vzejít kvásek. Mouku smícháme v míse s oběma cukry, 
špetkou soli, rozehřátým máslem a žloutky. 
Zapracujeme zbylé vlažné mléko a vzešlý kvásek. 
Vypracujeme hladké nelepivé těsto.  Těsto v míse 
zakryjeme čistou utěrkou a necháme na teple hodinu 
kynout. Pak na vále rozdělíme na tři části, upleteme 
cop a na plechu vyloženém pečicím papírem stočíme do kruhu. Potřeme rozšlehaným vejcem 
smíchaným se skořicí. Pečeme v troubě předehřáté na 160 °C asi 45 minut dozlatova.  Vychladlý 
zdobíme velikonočními dekoracemi, kraslicemi apod.  



Klasická vajíčková pomazánka  
Suroviny: 4 ks vejce natvrdo, 2 polévkové lžíce majonézy, 2 polévkové lžíce másla, 1 lžička hořčice 
plnotučná, 1 malá cibule, sůl, pepř 
Postup: vařená vejce oloupeme, přes mřížku natlačíme do misky nebo nakrájíme. Cibuli oloupeme a 
nakrájíme najemno. Všechny suroviny důkladně promícháme dohromady a podle chuti osolíme a 
opepříme. Podáváme s pečivem a se zeleninou. 
 

Tradiční vajíčkový salát 
Suroviny: 6 ks vajec natvrdo, 1 ks větší cibule, lák z okurek, 250 ml majonézy, 5 ks sterilovaných 
okurek, sůl, pepř 
Postup: vajíčka i okurky pokrájejte na menší kostičky, cibuli najemno. Smíchejte je v míse s 
majonézou a dochuťte pár lžícemi láku z okurek, solí a pepřem. Nechte pár hodin uležet a vychladit v 
lednici a podávejte s bílým pečivem. 
 

Vajíčkový salát s bramborem 
Suroviny: 5 ks vajec natvrdo, 3 ks brambor, 200 ml majonézy, 2 ks sterilovaných okurek, 1 snítka 
pažitky, 1 lžička plnotučné hořčice, 1 ks jarní cibule, sůl, pepř 
Postup: brambory uvařte ve slupce a společně s vejci a okurkami nakrájejte na drobné kostky. Cibuli 
nasekejte najemno. Vše dejte do mísy a promíchejte s majonézou a hořčicí. Vmíchejte pažitku, 
dochuťte solí a pepřem a před podáváním nechte vychladit.  
 

Vajíčkový salát bez majonézy 
Suroviny: 3 ks vajec, 1 ks řapíkatého celeru, 2 ks jarní cibulky, 1 svazek petrželky, 6 ks ředkviček, 250 
ml bílého jogurtu, 1 lžička hořčice, sůl, pepř 
Postup: vejce nakrájejte na větší kousky, zeleninu na drobnější kostky. Vše zlehka promíchejte s 
jogurtem, hořčicí a dochuťte solí a pepřem. Nechte chvíli zaležet v lednici a podávejte s pečivem  
 

Velikonoční paštika 
Suroviny: 400 g listového těsta, 400 g libového vepřového 
masa, 250 g mletého libového hovězího masa, které okořeňte 
podle chuti, 150 g kvalitní šunky, 250 g zelené bylinky (½ 
čerstvý špenát a zbytek doplnit spařenými mladými kopřivami, 
pažitkou, plochou listovou petrželí...), 3 větší cibule, 2 stroužky 
česneku, 50 g másla, 7 vajec + 1 žloutek (na potření), sůl, pepř, 
forma na biskupský chlebíček 
Postup: dejte vařit 6 vajec natvrdo. Mezitím omyjte bylinky 
(kopřivy spařte horkou vodou), osušte, nakrájejte nahrubo. Na 
pánvi nechte rozpustit lžičku másla a poduste bylinky do 
měkka (cca 10 minut), v případě potřeby podlijte v průběhu troškou vody. Dejte  stranou. Do stejné 
pánve dejte opět lžičku másla a nechte zezlátnout jemně nakrájenou cibuli a česnek.  V kuchyňském 
robotu namelte či nasekejte maso, spíš nahrubo. Přendejte do mísy, promíchejte s připravenou 
cibulí, česnekem a bylinkami, přidejte 1 celé vejce, sůl a pepř podle chuti a opět promíchejte. 
Oloupejte vejce natvrdo a ukrojte z obou stran špičky, abyste je mohli ve formě naskládat do řady 
těsně vedle sebe. Vyválejte 2/3 listového těsta tak, abyste jím mohli vyplnit formu na biskupský 
chlebíček a ještě vám zbylo cca 2 cm na přesah na všechny strany. Vymažte formu máslem a vyplňte 
těstem. Naplňte polovinou připravené směsi na směs položte vejce natvrdo po délce. Vyplňte formu 
zbytkem směsi. Ze zbylým těstem překryjte shora přesahy první části těsta a přitlačte, aby se při 
pečení neoddělily. Pomažte rozkvedlaným žloutkem. Pečeme asi na hodinu na 200 st. C. Pokud by 
těsto zlátlo moc rychle, zakryjte ho pečícím papírem.  Vyndejte z trouby, nechte asi 10 minut 
vychladnout a opatrně vyklopte.  
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Obecní knihovna 

 
Každou středu: 18,00 – 19,00 

Veřejný internet 

Do odvolání uzavřena 
 

 
Po 7,30 - 11,00 12,00 - 16,30 
Út 7,30 - 11,00  
St 7,30 - 11,00 12,00 - 16,00 
Čt 7,30 - 11,00  
Pá 7,30 - 11,00  
 

 

              Pošta Kosičky                                    Prodejna Hruška Kosice 
 

Po 6,30 – 12    14 – 16,30 
Út 6,30 – 12    14 – 16,30 
St 6,30 – 12    14 – 16,30 
Čt 6,30 – 12    14 – 16,30 
Pá 6,30 – 12    14 – 16,30 
So 7,00 – 10,30 

Obecní hospoda, otevírací doba

Do odvolání zavřeno

Svoz nebezpečných složek komunálního  odpadu proběhne 25.4.2020. 

Bude ještě potvrzeno (v souvislosti s opatřeními koronavirus).  

Větve a podobný odpad  vozit do konce dubna na Šutrák (zadní brána) 

- sobota po svozu komunálního odpadu.   

Využívat popelnici na sběr jedlých olejů a tuků  umístěnou u 

nákladové rampy u obchodu Hruška.  

Otevření sběrného dvora  – od 10 do 12 hodin vždy po svozu 

komunálního odpa du. 
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